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Plats och tid Olof Högbergssalen Sambiblioteket, kl. 13.05-14.23, 14.37-15.41 

Paus kl. 14.23-14.37 

Beslutande Ledamöter 

Knapp Britta Thyr (MP), ordförande  
Eva-Clara Viklund (M), vice ordförande 
Birgitta Janzon, ledamot, RSMH 
Elisabeth Bylund, ledamot, Neuro-förbundet 
Inger Wiberg, Autism Härnösand 
Kamal Suleimani, Synskadades riksförbund 
Sylvia Hedin, Synskadades riksförbund 
Lennart Moberg, Parkinsonföreningen, HSO 
Kristofer Pettersson, Hörselskadades förening 
Karin Borglund, Dövas förening 
Stefan Morell, FUB 
Uno Gradin, Hjärt och Lungsjukas förening 
Nils-Anders Lindström, Psoriasis lokalförening 

Övriga närvarande Jennifer Ålund, folkhälsosamordnare och Jeanette George, sekreterare 

Justerare Stefan Morell, FUB 

  

 Underskrifter 

 Sekreterare 

 
Paragrafer 16-22  

 Jeanette George  

 Ordförande 

  

 Knapp Britta Thyr  

 Justerare 

  

 Stefan Morell    

 
 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ  

Sammanträdesdatum  

Datum då anslaget sätts upp - Datum då anslaget tas ned - 

Förvaringsplats för protokollet Kommunstyrelseförvaltningen 

 

Underskrift 

  

 

Jeanette George 

 

 



 

      

PROTOKOLL 
Sida 

2(14) 

Sammanträdesdatum 

2023-09-27 
 

 

  

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Ärendelista 

§ 16 Dnr 
Genomgång av föregående protokoll/minnesanteckningar ................................... 3 

§ 17 Dnr 
Dagordningen godkänns ........................................................................................... 4 

§ 18 Dnr 
Val av justerare .......................................................................................................... 5 

§ 19 Dnr 
Huvudfrågor ............................................................................................................... 6 

§ 20 Dnr 
Informationsfrågor .................................................................................................... 9 

§ 21 Dnr 
Övriga frågor ............................................................................................................ 13 

§ 22 Dnr 
Kommande möte ..................................................................................................... 14 



 

      

PROTOKOLL 
Sida 

3(14) 

Sammanträdesdatum 

2023-09-27 
 

 

  

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 16 Dnr  

Genomgång av föregående protokoll/minnesanteckningar 

Tillgänglighetsrådets beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att protokollet från föregående möte läggs till handlingarna. 

Bakgrund 

Ordförande Knapp Britta Thyr (MP) går igenom föregående protokoll. 

_____ 
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§ 17 Dnr  

Dagordningen godkänns 

Tillgänglighetsrådets beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att lägga till följande punkter under Övriga frågor,  

- Tillgänglighetsrådets arbetsformer. 

att därefter fastställa dagordningen för dagens möte. 

 

 

______  



 

      

PROTOKOLL 
Sida 

5(14) 

Sammanträdesdatum 

2023-09-27 
 

 

  

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 18 Dnr  

Val av justerare 

Tillgänglighetsrådets beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att utse Stefan Morell, FUB, att justera dagens protokoll. 

 

 ______  
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§ 19 Dnr  

Huvudfrågor 

Tillgänglighetsrådets beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att lägga informationen till handlingarna. 

 

4.1 Kompiskortet 

Elin Norell, förvaltningssekreterare på socialförvaltningen informerar om 

”kompiskortet” som var upp för beslut på socialnämnden. 

Syftet med kompiskortet är att personer med funktionsvariationer kunna ta 

del av kultur-, idrotts- och fritidsutbuden. Förhoppningen är att kortet ska 

göra det lättare att ta sig ut på olika aktiviteter då valfri person kan följa med 

helt gratis.  

Kriterierna för att få ansöka om kompiskortet är att man ska ha ett LSS 

beslut eller en insats från kommunens socialpsykiatri, vara minst 13 år och 

folkbokförd i Härnösands kommun. 

Ansökan kommer att ske via en e-tjänst på Härnösands kommuns hemsida 

men man kan även skriva ut en ansökan och skicka in den med posten.  

Innehavaren av kortet bestämmer själv om vem som ska följa med på varje 

givet tillfälle. Kortet kostar ingenting och är personlig.  

Den dagliga verksamheten inom funktionsstöd som heter Papper och Stygn 

kommer att stå för tillverkningen av kortet. Eftersom kortet kommer att 

innehålla en bild av innehavaren så finns det möjlighet att kunna få bli 

fotograferad på Papper eller så kan man ladda ner en bild och skicka in den. 

Kompiskortet bygger på att det är fler föreningar och andra aktörer som är 

villig att vara med. För de som är intresserad kommer det att finnas en e-

tjänst där man kan anmäla sig. Det är anslutna föreningarna och andra 

aktörer som själva bestämmer vad man vill erbjuda, vad som ska ingå etc. 

Det kommer inte utgå någon ersättning till de föreningar eller aktörer som 

har valt att vara med.  

På rådet kom upp kommentarer, frågor:  

- Om man har ledsagare kommer kompiskortet ersätta den insatsen 

eller kan man ha både?  

Svaret blev att det inte kommer påverkas.  
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- Finns det begränsningar gällande kompiskortet? Hur många olika 

evenemang det gäller? Det finns inga begränsningar utan det beror 

på föreningars och andra aktörers medverkan. 

- Gäller kompiskortet även dom som har insatser inom SoL?  

Elin kommer med svaret på frågan till nästa möte. 

- Härnösands kommun borde informera på deras hemsida att det finns 

teckenspråkstolkar på kommunens stadsfest.  

- Bjud in några från rådet för att samarbeta under beredningsprocessen 

av kompiskort. 

- Förslag på att åldern ska höjas till 15 år.  

Elin gör ett förtydligande när det gäller ålderskriteriet 13 år så är 

det åldern på den sökande till kompiskortet och det finns ingen 

åldersgräns på personen som kan tänkas följa med på något 

evenemang. 

 

 

4.2 Revidering reglemente för Tillgänglighetsråd 

Jennifer Ålund har skickat ut förslag på reglemente för Tillgänglighetsrådet 

till alla representanter i rådet och under dagens sammanträde ska man föra en 

dialog kring reglementet. Därefter kommer en omarbetningsperiod (oktober 

2023) för att därefter till fullmäktige för beslut den 28 november. 

Jennifer presenterar de större förändringarna i reglementet,  

Kommunens representanter i tillgänglighetsrådet består av två 

förtroendevalda från kommunstyrelsen varav en från majoriteten och en från 

oppositionen dvs. ordförande och vice ordförande. De politiker som 

kommunstyrelsen utsett till sina representanter i råden är de som har kanaler 

till och från kommunstyrelsen och politiken i övrigt. 

Protokollen kommer att ersättas av minnesanteckningar och det för att rådet 

är ett rådgivande, icke beslutande organ.  

Tillägg av ”Uppföljning” som rubrik i reglemente, det för att remissvar ska 

återkopplas till rådet. 

Rådets synpunkter; 

- HSO, informerar om att man kommer att träffa alla ordföringar den 3 

oktober 2023 och kommer därför inte kunna lämna några förslag på 

ändringar. Önskar därför ett extra möte.  
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- Svar: Jennifer önskar att efter mötet den 3 oktober att man skickar in 

synpunkterna skriftligen. 

Önskemål om tillgänglighetsronder vid nybygge.  

- FUB, önskar en ändring under punkt 4, ändra ordet kognitiv till 

intellektuell. Önskar även ett förtydligande kring förkortningarna i 

reglementet, vad de står för. 

Vart tog byggranskningsgruppen vägen?  

- Autism Härnösand, framför en önskan om att två personer från sin 

förening ska få närvara på Tillgänglighetsrådets sammanträden.  

Vad händer efter protokollen är skrivna? Återkoppling önskas 

Önskar att rådet ska ha ett AU (arbetsutskott). Svar: Rådets 

beredningsgrupp är ett slags AU (Ordförande, vice och en 

representant från rådet). 

Rådets betydelse vid nybyggandet. 

- Hörselskadades förening, framför att i reglementet saknas skrivelse 

om rådets medverkan kring nybyggandet. Rådet bör vara med på så 

kallade ronder för att kunna påverka att byggnader 

handikappanpassas. 

- Synskadades riksförbund, önskar att få tacka Härnösands kommun 

för bygget kring Godstjärn.  

Den representant från rådet som sitter med i beredningsgruppen, 

sitter man då hela mandatperioden? Isåfall ett mer förtydligande om 

det i reglementet. Svar: representanten sitter under hela 

mandatperioden. 

Önskar även att någon representant från rådet ska närvara på 

fullmäktige sammanträden för att informera och ta upp frågor som 

tagits upp på rådets möten. Det är även ett sätt att öka kunskapen hos 

politikerna. En så kallad kunskapshöjande insats.   

- Eva-Clara Viklund, vice ordförande, föreslår att man på 

beredningsgruppen har två representanter från rådet istället för en 

representant.  

 

_______ 
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§ 20 Dnr  

Informationsfrågor 

Tillgänglighetsrådets beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att lägga informationen till handlingarna. 

 

5.1 Tillgänglighetspris 

Tillgänglighetspriset delades ut på kommunfullmäktige den 25 september 

2023. Årets tillgänglighetspris gick till Datorbutiken Årb och togs emot av 

Mikael Andersson med personal. 

5.2 Politisk beslutade medel för att öka den fysiska aktiviteten 80+ samt 

personer med funktionsnedsättning 

Det har inkommit totalt 8 stycken ansökningar men flertalet uppfyllde inte 

kriterierna för att ”utveckla verksamheten för att öka den fysiska aktiviteten 

för målgrupp +80 och/eller personer med funktionsnedsättning”. 

En förening, Friskis och svettis beviljades medel á 50 000 kronor med 

återrapporteringskrav. 

Övriga föreningar beviljades 5 000 kronor vardera utan 

återrapporteringskrav. 

De kvarvarande medel kommer att fördelas mellan kommunala verksamheter 

vilka riktar sig till Härnösands äldre och personer med funktionsnedsättning. 

Verksamheterna kommer att få motivera satsningar för ökad fysisk aktivitet 

och kommer vidare att återrapportera hur resultaten kom målgrupperna till 

nytta. 

 

5.3 Ärenden – Synskadades Riksförbund och Neuro-förbundet 

Synskadades Riksförbund 

Synskadades riksförbund vill att man satsar på en syn- och hörselinstruktör 

som har till uppgift att ge sakkunnigt stöd och träning för att klara vardagen 

på egen hand i hemmet och närmiljö.  

Socialnämndens sammanträde den 1 september 2023 § 89 togs ett beslut om 

Syn- och hörselinstruktör i kommunen. Där beslutet blev att inte anställa 

någon hörselinstruktör inom socialförvaltningen. Motiveringen är bland 

annat att i utredningen i fråga bedömer att det inte finns skäl till att 
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kommunen anställer syn- och hörselinstruktör utifrån att Region 

Västernorrland har så pass utbyggt stöd till syn och hörselnedsatta. Vidare 

har regionen den kompetens som behövs för att ge detta stöd utifrån evidens 

och beprövad erfarenhet. 

Neuro-förbundet 

Neuro-förbundet har tidigare lämnat en skrivelse gällande PostNords 

brevlådor dvs. om det finns möjlighet till höj och sänkbara brevlådor. Det är 

inget kommunen kan ordna men kontaktuppgifter finns till PostNord där 

föreningen själva kan lämna sina synpunkter om brevlådorna. 

PostNord, telnr 077-33 33 10, öppet alla vardagar 08.00-20.00 

Neuro-förbundet hade även lämnat synpunkter om tillgängligheten i 

simhallen. Från och med den 1 januari 2023 övergick driften av simhallen 

till Härnö Gin Hotell. Föreningens synpunkter kan skickas till 

reception@harnosandssimhall.se 

 

5.4 Ärenden HSO funktionsrätt Härnösand 

Lokal Violen 

Ordförande har i dialog fått klargörande gällande tillgång till lokal (Violen). 

HSO har rätt att samnyttja den större konferenslokalen med Funktionsrätt 

Västernorrland. Kostnaden för lokalen regleras genom de bidrag de får från 

Regionen som i sin tur regleras mellan Regionen och Härnösands kommun. 

 

Budget 2024 

Hur går det med förslagen som rådet lämnat inför budget 2024? 

Förslagen från rådet är inlämnade till kommunens budgetberedning. 

Budgeten brukar antas i juni men kommer istället upp för beslut i november 

2023.  

Vem har ansvaret för Gådeåleden? 

Det är Härnösands kommun som ansvarar för Gådeåleden. Rådet kan skicka 

in till en konkret beskrivning av tillgänglighetsbristen på leden till 

Härnösands kommun.  

Ordförande informerar om en bra App som Härnösands kommun har och 

heter ”Synpunkt, felanmälan Härnösand”. Där kan man anmäla om man t. ex 

upptäcker att något är trasigt, hinder i vägar m.m. Om man behöver hjälp 

med att installera Appen på sin telefon så kan man vända sig till 

Servicecenter. 

mailto:reception@harnosandssimhall.se
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Jennifer informerar och uppmärksammar om de fina vandringsleder som 

finns i kommunen. Mer information finns i broschyrerna, ”Friluftsliv och 

Fysisk aktivitet på Recept” och ”Vandringsguide Härnösand” 

Det finns även Nattviksrundan, ett skyltat promenadstråk och 

Godstjärnsslingan, som är tillgänglighetsanpassad och är elbelyst. 

”Hittaut”, är en gratis friskvårdsaktivitet där man med hjälp av karta ska 

finna checkpoints. Checkpoints finns i fyra olika svårighetsnivåer.  

 

5.5 Föreningsinformation 

- Hjärt och lungsjukasförening meddelar att den 12 oktober anordnas 

en information av Heri Eysterlid som berättar om livet på Färöarna. 

Plats Brunnskyrka.  

Den 16 november håller Tore Norlander m.fl. en information om 

Österåsen ett av landets sanatorier där man behandlade Tuberkulos. 

Plats Brunnskyrka. Anmälan till aktiviteterna görs till sekreteraren 

Laila Nordström.  

- Autism Härnösand meddelar att den 16 oktober håller Hilma Sjölund 

ett föredrag om kopplingen mellan kriminalitet och NPF 

(Neuropsykiatriska funktionsnedsättningar). Man har även besökt 

Patientsäkerhetsdagen och föreningens förbundsråd. Autism Sverige 

kommer att ha en rikskonferens i november. Autismombudsgruppen 

kommer att anordna ett möte framöver. Den 28 september kl. 13.00 

anordnas det en Neuro-dag på Folkhögskolan Härnösand. 

- Synskadades riksförbund har haft ett möte där man bjudit in Taxi-

företagare för att erbjuda utbildning i bemötande av synskadade. Man 

har haft en sommargrillning, surströmmingsfest. Den 28 september 

anordnas det en endagsresa till Österåsen. Framöver hålls ett 

höstmöte och även en julfest. 

- Psoriasisförbundet håller ett styrelsemöte i oktober. 

- FUB har startat lördagsträffarna ”Funkisklubben” och håller till på 

Parketten. På träffarna kommer det hållas olika aktiviteter som till 

exempel danskurs och bingo. 

- Parkinsonföreningen/HSO informerar om att föreningen spelar Gå-

fotboll varje tisdag och håller till på Bondsjöhöjdens idrottsplan. 

Föreningen överväger att bjuda in kommunstyrelsen på en match. 

Den 9 oktober kl. 13.00 håller Anders Engelholm, Härnösands 

kommuns MAS (medicinsk ansvarig sjuksköterska) en föreläsning 

om blåsdysfunktion. Den 3 oktober håller man en ordförandeträff.  
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- RSMH informerar att på grund av en vattenskada i sin föreningslokal 

håller föreningen till på olika ställen. På torsdagar besöker man 

Seniorbio, besöka föreställningen med Marianne Mörck. Man har 

vattengymnastikgrupp på rehab-badet och det finns platser kvar om 

man är intresserad, spela Corn hole, besöka Länsmuseet.  

- Dövas förening informerar om att man träffas varannan vecka och 

planerar en tur med Ådalen 3, äta julbord och man kommer att träffas 

ute och fika på stan. Har en del samarbeten med föreningen i 

Sundsvall. I Malmö arrangerades Dövas Dag och hade många 

besökare. Nästa år hålls eventuellt Dövas Dag i Härnösand men inte 

säkert. 

- Hörselskadades föreningen har inte så mycket aktiviteter just nu men 

på riksnivå så har man den 21 oktober Hörselskadades dag. Mer 

information finns på hörselskadades riksförbund (HRF) hemsida. 
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§ 21 Dnr  

Övriga frågor 

Lennart Moberg, HSO har en övrig fråga om rådets arbetsformer. Att inför 

Tillgänglighetsrådets sammanträden få hyra lokalen (Olof Högbergssalen) 

från kl. 12.00 istället för kl. 13.00? Då kan rådet träffas innan för att gå 

igenom dagordningen. 

Ordförande tycker det är en bra idé. Tillgänglighetsrådet kallas från 13.00 

men möjlighet finns att få nyttja lokalen från kl. 12.00 för föreningarna att 

träffas innan mötet. 

 

________ 

. 
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§ 22 Dnr  

Kommande möte 

Jennifer Ålund skickar ut ett förslag om tid för nästa möte. 

 

 

 

 

 

___________ 

 


